



ရခိုင်ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားနှင့် လူငယ်များ အစည်းအရုံး

All Arakan Students' & Youths' Congress



P.O.Box-135, Mae Sod, Tak-63110, Thailand. Email: aasyc.ghq@gmail.com

မြန်မာ့တပ်မတော်မှ နိုင်ငံ့အာဏာကို အမွေသိမ်းယူခြင်းအပေါ် ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒဖော်ထုတ်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်

နေ့စွဲ - ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၇) ရက်။
စာအမှတ် - ရက၊လ၊စ/ဗဟို /ထုတ်ပြန် /၀၁/၂၁။

၁။ ရခိုင်ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားနှင့် လူငယ်များအစည်းအရုံး (AASYC) အနေဖြင့် (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို သန္ဓေတည်စေခဲ့သည့် ဗမာစစ်အုပ်စု၏ လမ်းပြမြေပုံ (၇) ဆင့်အား အဆင့်တိုင်းတွင် ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် စင်ပိုင်ရေးဆွဲခဲ့သည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်းပုံ နှင့် ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းပုံ ရေးဆွဲရေးဖြစ်စဉ်များတွင်လည်း တိုင်းရင်းသားတော်လှန်ရေး အင်အားစုများ၊ ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းပါဝင်လှုပ်ရှားခဲ့သည်။ ထိုလှုပ်ရှားမှုများမှ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဒုတိယမူကြမ်းကို အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည့် အဆင့်ထိ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ဗမာစစ်အုပ်စု၏ (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံအတည်ပြုရေး ဖြစ်စဉ်တွင် နောက်ဆုံးအဆင့်ဖြစ်သည့် ပြည်လုံးကျွတ် ဆန္ဒခံယူပွဲကိုလည်း သမိုင်းဝင် "Vote No Campaign" လှုပ်ရှားမှုဖြင့် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သည်။ ထိုမျှမက (၉၀) ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံအောက်သို့ဝင်လျှင် (၁) ရွှေ့တိုင်ကြေငြာချက်မှ နောက်တလှမ်းဆုတ်၍ ရပ်တည်လျှင် ခေတ်အဆက်ဆက် ဒီမိုကရေစီတော်လှန်ရေးများတွင် ပေးဆပ်စွန့်လွှတ်ခဲ့ကြသူများအား သစ္စာဖောက်ရာရောက်ကြောင်းလည်း သတိပေးခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ဗမာစစ်အုပ်စုသည် နာဂစ်မုန်တိုင်းတွင် သေဆုံးသွားခဲ့ပြီဖြစ်သော သိန်းချီလူဦးရေစာရင်းကို ထောက်ခံမဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်း၍ တိုင်းပြည်လူဦးရေ (၅၁) သန်းကျော်သာ ရှိသည်ကို သန်း (၆၀) ခန့်ဟု စာရင်းပြကာ မဲရလဒ်များကို ပြောင်းပြန်လုပ်ပြီး မျက်နှာပြောင်တိုက်လျက် (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံကို အတင်းအဓမ္မ အတည်ပြု ကျင့်သုံးခဲ့သည်မှာ (၁၂) နှစ်ကျော် သက်တမ်းရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဗမာစစ်အုပ်စုသည် ၎င်းတို့စိတ်ကြိုက် ရေးဆွဲ အတည်ပြုထားသည့် ဤ (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံကိုပင်လျှင် မကြာမီက ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် ချိုးဖောက်ပြီး အာဏာပြန်လည် သိမ်းယူခဲ့ကြသည်။

၂။ ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲစာရင်း တချို့မှားယွင်းမှုကို အကြောင်းပြ၍ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ရုပ်သေးလွှတ်တော် အစည်းအဝေး စတင်မည့်နေ့မှာပင် နိုင်ငံတော်၏ အာဏာကို မြန်မာ့တပ်မတော်မှ လက်နက်အားကိုးဖြင့် အမွေသိမ်းယူကာ သူခိုးက လူဟစ်လျက် ၎င်းတို့၏ပုလင်းတူပူးဆို့ ကိုယ်ပွား (Proxy) များဖြင့် စစ်အာဏာသိမ်းအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများကို ဖွဲ့စည်း လျက်ရှိသည်။ ဤသည်မှာ မိမိခိုင်ကိုင် မိမိကိုယ်တိုင် ကုလားဖန်ထိုးသည့် အလျော်အစားလုပ်ပွဲကြီး တရပ်ပင်

ဖြစ်ပေသည်။ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီနှင့် အားမရသေးဘဲ စစ်မှန်သည့် စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီဟူ၍ “စစ်မှန်သည့်” ဟူသော စကားလုံးဖြင့် အထူးပြုကာ စစ်မိစ္ဆာတို့၏ မင်းသားခေါင်းဆောင်းထားသော ဘီလူးရုပ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်နေ့မှ စတင် ပြသခဲ့ပြီလည်း ဖြစ်သည်။

၃။ (၂၁) ရာစု နည်းပညာခေတ်၊ ကမ္ဘာလွှမ်းမတ်ဆက်နွယ်သည့်ခေတ် (Age of Globalization) တွင် အတုအယောင် ဗမာ/မြန်မာ ပြည်ထောင်စု ဟုခေါ်ဆိုသည့် ကျရှုံးနိုင်ငံနယ်မြေဒေသတွင် လူမျိုးကြီးဝါဒလွှမ်းမိုးသော တပြည်ထောင်စနစ်ကို စွဲကိုင်ထားသည့် စစ်မိစ္ဆာများကတဘက်၊ ဖက်ဒရယ်ဘက်တော်သားများ (Federalists) နှင့် ဒီမိုကရေစီဘက်တော်သားများ (Democrats) များကတဘက် စီးချင်းထိုးကြမည့် ပွဲတွင် မိမိတို့ရခိုင်ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားနှင့် လူငယ်များ အစည်းအရုံး (AASYC) အနေဖြင့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီဘက်တော်သား (Federal Democrat) အဖြစ် ရပ်တည်ကာ နှစ်ပေါင်း (၇၀) ကျော် အာဏာယစ်မှုနေကြသည့် အစွန်းရောက် လူမျိုးကြီးဝါဒ၊ နယ်ချဲ့ဝါဒနှင့် စစ်အာဏာရှင်များအား ယဉ်ကျေးသော လူ့ဘောင်လောကထဲမှ အပြီးတိုင် တိုက်ထုတ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေငြာအပ်သည်။

- (က) အာဏာရှင်စနစ် ဖျက်သိမ်းရေး - ဒို့ အရေး
- (ခ) (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံ ဖျက်သိမ်းရေး - ဒို့ အရေး
- (ဂ) နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအားလုံး ခြွင်းချက်မရှိ လွတ်ပေးရေး - ဒို့ အရေး
- (ဃ) ပြည်တွင်းစစ် ရပ်စဲရေးနှင့် စစ်မှန်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး - ဒို့ အရေး
- (င) ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး - ဒို့ အရေး

ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
 ရခိုင်ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားနှင့် လူငယ်များအစည်းအရုံး (AASYC)
 ဗဟိုဌာနချုပ်၊ ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်